
 

 

Zápis z jednání Výroční členské schůze Místní organizace 

Českého rybářského svazu ve Strakonicích 

konané dne 7.března 2015 v Sokolovně ve Strakonicích. 
 
 
Schůze zahájena v 09:02 hod.   
 
Schůzi řídil Mgr. Gracík 
 
Úvodním slovem  přivítal přítomné a požádal o uctění památky zesnulých našich členů chvilkou  ticha. 
Dále přivítal člena krajského výboru delegovaného za JčÚS, pana Jana MARKA, předsedu MO Písek. 
 
Hlasováním byl schválen následující program schůze. 
 

1. VOLBA   MANDÁTOVÉ  A  VOLEBNÍ KOMISE 
 

2. VOLBA  NÁVRHOVÉ  KOMISE 
 
3. ZPRÁVA  VÝBORU  O  PLNĚNÍ  USNESENÍ  VČ  SCHŮZE  Z  ROKU  2014 

A  O  ČINNOSTI  ORGANIZACE  ZA  ROK  2014 
 

4. ZPRÁVA  HOSPODÁŘSKÉHO  ODBORU   
 
5. ZPRÁVA  KOMISE  PRO  PŘEJÍMKU  RYBÍCH  NÁSAD  

 
6. ZPRÁVA  DOZORČÍ  KOMISE 

 
7. ZPRÁVA  O  ČINNOSTI  ODBORU  MLÁDEŽE 

 
8. ZPRÁVA  O  FINANČNÍM  HOSPODAŘENÍ  MO  ZA  ROK  2014 

A  NÁVRH  ROZPOČTU  MO  NA  ROK  2015 
                       
9. ZPRÁVA  O  ČINNOSTI  RYBÁŘSKÉ  STRÁŽE   

 
10. VOLBA  KOMISE  PRO  PŘEJÍMKU  RYBÍCH  NÁSAD 

 
11. VOLBA  DELEGÁTA  NA  ÚZEMNÍ  KONFERENCE 

 
12. DISKUSE 

 
13. PŘESTÁVKA 

 
14. NÁVRH  USNESENÍ  A  SCHVÁLENÍ  USNESENÍ  VÝROČNÍ  ČLENSKÉ  SCHŮZE 

 
15. UKONČENÍ  VÝROČNÍ  ČLENSKÉ  SCHŮZE 

 



1) Volba mandátové  a volební komise 
Hlasováním byla schválena mandátová a volební komise v tomto složení: 
FESTMANTL Petr, NOVOTNÝ Rudolf, PETRÁŠ Jaroslav 
 
 

2) Volba návrhové komise 
Hlasováním byla schválena návrhová komise v tomto složení: 
VRÁNA Petr, Mgr. STEJSKAL Josef, KOCH Tomáš 

 

 

3) Zpráva výboru o plnění usnesení VČS z roku 2014 a o činnosti organizace za rok 2014 
Zprávu přednesl předseda MO, pan Martin VLK. 
Její celé znění: 
 
ZPRÁVA O PLNĚNÍ USNESENÍ VČ SCHŮZE Z ROKU 2014 
A O ČINNOSTI ORGANIZACE ZA ROK 2014 
 
Vážení, kolegové rybáři a rybářky. Scházíme se opět po roce, abychom 
zhodnotili činnost organizace a práci výboru v uplynulém roce 2014. 
 
Na loňské VČS byl zvolen nový výbor MO který se bezprostředně po ukončení 
výroční schůze sešel zde v sále a usnesl se na tomto složení: 
 

Předseda Martin Vlk 
Jednatel Petr Vrána 
Místopředseda Petr Feismantl 
Hospodář Ing. Jan Šampalík 
Ekonom Ing. Patrik Mareš 
Práce s mládeží Mgr. Zdeněk Gracík 
Člen Tomáš Koch 
Člen Jaroslav Richter 
Člen Mgr. Josef Stejskal 
Člen Zdeněk Košta 

 
V roce 2014 se nový výbor mimo této ustavující schůze sešel ještě k jedné 
mimořádné a 11 pravidelným schůzím.  
 
Usnesení výroční členské schůze 2014 uložila výboru projednat připomínky a 
návrhy vzešlé z diskuse.  
 
Dále byly na schůzích výboru prověřovány stávající smlouvy nájemní, 
pojistné i bankovní vztahující se k vedení běžného účtu. Tato porovnání 
výbor přiměla k několika změnám: 

• v polovině roku byl otevřen bankovní účet u FIO banky který bude 
veden s nulovým poplatkem za vedení a běžné bankovní operace. 
Stávající účet u Komerční banky byl postupně utlumen a nyní se 
chystáme k jeho úplnému zrušení. 

• byla upravena smlouva s o2 na výrazně nižší tarif. 

• přechodem k jinému pojišťovacímu ústavu bylo docíleno snížení 
pojistné smlouvy zákonného ručení na auto. 



• některé nájemní smlouvy budou pravděpodobně vypovězeny ať už z důvodu 
nízkých hospodářských výsledků, nebo nevyhovujících nájemních smluv. 
Jmenovitě rybník Komora a Rybník Sloučeň. 

 
Inventurou nemovitostí byly pozemky včetně rybníka ve Smiradicích shledány 
jako neperspektivní a výbor se usnesl na jejich odprodeji. O soubor pozemků 
pod obcí Smiradice v souhrnné výměře cca 1 ha projevila zájem Ing. Švecová 
která toho času pozemky užívala na základě ústní smlouvy a pozemky jí byly 
prostřednictvím kupní smlouvy prodány. Následně byla uzavřena kupní smlouva 
na rybník s přilehlými pozemky se slečnou Lucií Daňkovou se kterou byla 
dnes před jednáním podepsána pachtovní smlouva na zmíněný rybník. Rybník 
jsme tedy prodali a zároveň jej nadále užíváme na dobu příštích 5 let za 
roční úhradu v naturální formě a to 7 ks kapra o průměrné kusové hmotnosti 
3 kg.  
 
K 31.12. 2014 čítala naše organizace celkem 1257 členů z toho 1089 
dospělých, 42 členů ve kategorii 16 -18 let a 126 dětí. Ženy naší 
organizace jsou z celkového počtu 34 zastoupeny 29 dospělými, 1 dívkou a 4 
žákyněmi. 
Ke dnešnímu dni evidujeme 878 uhrazených členských příspěvků pro dospělé, 
23 pro mládež a 78 pro děti, tedy více než tří čtvrtin celkového počtu 
členů. Zde se projevila změna stanov, kdy je od letoška oproti minulým 
letům prodloužena lhůta k uhrazení členského příspěvku do konce dubna 
příslušného roku. Tady bych chtěl zdůraznit, že nebude-li k tomuto datu 
příspěvek zaplacen, členství zaniká. Informační systém LIPAN je 
nekompromisní a rybáře automaticky vyřazuje do nečlenů. Členství lze 
obnovit úhradou zápisného ve výši 200 Kč. 
 
22. listopadu 2014 jsem se zúčastnil 15. republikového sněmu jako delegát 
JčÚS. Jedním z nejdůležitějších projednávaných bodů sněmu byla změna 
stanov, kdy došlo ke změně názvu ČRS tak, aby byl v souladu s novým 
Občanským zákoníkem č.89/2012 Sb.  
 
Dalším neméně důležitým rozhodnutím které se Vás bezprostředně týká, bylo 
jak jsem již dříve zmínil, prodloužení lhůty k uhrazení členského příspěvku 
do konce dubna příslušného roku. Pokud by někdo z Vás chtěl znát další 
změny, mám zde nové stanovy připravené k nahlédnutí. 
 
V důsledku změn obecně platných právních předpisů přibyla potřeba 
zrevidování a uvedení do souladu i usnesení našich členských schůzí.  
 
Protože v prosinci roku 2013 oslavila naše organizace výročí 120 let od 
svého založení, rozhodl ještě předchozí výbor k tomuto významnému jubileu 
uspořádat na pískovně Slaník rybářské závody pro děti i pro dospělé.  
 
O dětských závodech Vás bude informovat Mgr. Gracík.  
 
Závodů dospělých se zúčastnilo 75 startujících. První místo vybojoval 
celkovým úlovkem 928 cm bodovaných ryb p. Ladislav Pešek, druhé místo 
získal p. Martin Vlk ml. úlovkem 846 cm a třetí místo obsadil p. Miroslav 
Šiška s úlovkem 788 cm.  
Pomyslnou kaňkou jinak vydařené akce byla velmi nízká, až tristní účast 
vlastních členů, jako by se snad ani nejednalo o tak mimořádnou událost v 
historii naší organizace. Ostatně.. obrázek břehů kolem pískovny po 
skončení závodů jako by o něčem jistě vypovídal. 
 



Pro soutěživější rybáře pak uspořádaly Rybářské potřeby Jungvirt a MO na 
rybníku Střela rybářské závody dvoučlenných týmů „24 hodin na Střele“. 
Tohoto podniku se zúčastnilo 21 týmů nejen ze Strakonic, ale i z Teplic, 
Příbrami, Humpolce a Vodňan. V závodě samotném zvítězila domácí dvojice 
Jaroslav Vlček st. a Jaroslav Vlček ml. z Přešťovic výkonem 25 ks ulovených 
bodovaných ryb hmotnosti 51,14 kg a doslova tak vypálila rybník mnoha 
přespolním týmům. Celkem bylo uloveno 219 kusů ryb o hmotnosti 432,33 Kg. 
I tato akce byla i přes nepřízeň počasí velmi povedená. Vynikající přípravu 
a organizaci závodu také potvrdily pochvalné dopisy mimostrakonických 
účastníků.  
 
Proto se cítím povinen poděkovat pánům Milanu Jungvirtovi a Vojtěchu 
Jungvirtovi za příkladnou reprezentaci naší organizace nejen na poli 
sportovním, ale i organizačním. Zároveň bych Vás, přítomné členy chtěl 
pozvat k účasti nejen na tomto závodu i v letošním roce. 
 
Nyní k samotné hospodářské činnosti organizace.  
Organizace z pohledu zarybnění a obhospodařování revírů ještě není zcela 
schopna pokrýt veškeré zarybnění, proto neustále hledáme nové možnosti 
výhodných pronájmů a obnovu vodních ploch na našich pozemcích. 
 
Výbor se tak jako každý rok  i nadále potýká s mnoha problémy co se týká 
údržby našich zařízení. 
  
Aktuálně nejpalčivější je havarijní stav výpustného potrubí z Blatského 
rybníka. Někteří z Vás si možná všimli, propadlé zeminy pod viaduktem. To 
je způsobené netěsnostmi zchátralých betonových trubek které podléhají 
stáří a bortí se. Okolní zemina se pak odplavuje a objevují se propadliny. 
Ať chceme nebo ne, budeme muset potrubí v tomto roce opravit. Že to nebude 
akce jednoduchá, o tom svědčí skutečnost že je porucha pod drážním tělesem, 
jsou zde sdělovací drážní kabely z jedné a kabely vysokého napětí z druhé 
strany viaduktu. Náklady mohou jít až do stovek tisíc. 
 
Během minulého roku bylo na našich rybnících provedeno několik údržbových 
prací. Vyhrnutí bahna, svahování a zpevnění břehů a pod. Jednalo se zejména 
o rybníky Poříčí, Sedlo, Střela a zdaleka nemůžeme říci, že máme hotovo. 
Ještě mnoho další práce nás čeká. Tyto akce jsou průběžně připravovány a 
prováděny. 
 
 Starosti nám dělá oplocení sádek i sádky samotné jejichž stav odpovídá 
stáří a přes veškerou péči nás v nejbližší době čeká razantní oprava či 
spíše rekonstrukce. Zde zvažujeme různé varianty. Obdobná situace je i u 
kolny přiléhající ke garážím. 
 
Problematický začíná být i náš automobil, který je vzhledem ke svému stáří 
na hranici životnosti a další údržba se jeví jako nerentabilní. Proto 
zvažujeme koupi nového vozu. 
 
Prověřována je obnova rybníka Měchurovský, kde současný odhad nákladů činí 
cca 2,5 mil. Korun v úsporné variantě. Oprášili jsme možnost odbahnění 
rybníku Blaťák, nutné bude odbahnění rybníku Střela 2. Toto všechno nejsou 
zrovna malé finanční náklady. 
 
Jako velice čerstvou informaci podávám otevření víceletého Operačního 
programu Rybářství v rámci kterého bude formou dotací rozděleno více než 31 
mil. € na podporu tradiční akvakultury v ČR. 



Budeme se snažit podávat co nejvíce kvalitně připravených projektů tak, aby 
bylo možné čerpat maximum dotací na naše akce. Nelze ale očekávat že bychom 
byli vždy úspěšní.  
 
Konec nadějím na znovu získání Kalenického rybníka znamenalo posouzením 
kauzy Mgr. Hoškem s jednoznačným 
 doporučením nežalovat z důvodu absence právní opory a kauzou se již dále 
nezabývat. Za celou kauzou jsme se tedy rozhodli udělat definitivní tečku. 
 
Počátkem letošního roku jsme byli jako jedni z posledních nuceni převést 
veškerou agendu a zahájit výdej povolenek prostřednictvím Informačního 
systému LIPAN. Tento systém užívá mimo nás také severočeský a západočeský 
územní svaz. Samozřejmě zavádění tohoto systému není zcela bez problémů. 
Potýkáme se s rychlostí, orientací apod., proto Vás prosíme při výdeji 
povolenek, známek o Vaši trpělivost.  
 
Návrh osob na poděkování: kniha 
 

a) Karel Straka 
b) Jaroslav Sekyra 
c) Pavel Fenigbauer 
d) Zdeněk Čermák 
e) Ladislav Pešek 
f) Michal Hrabě 
g) Petr Kalous 
h) Jaroslav Švehla 
i) David Voldřich 
j) František Šíp 

k) Petr Křivanec 
 
 

4) Zpráva hospodářského odboru 
Zprávu přednesl Ing. Jan Šampalík. 
 
Zpráva hospodářského odboru za rok 2014 
 
Ing. Jan Šampalík 
7. března 2015 
Strakonice  
 
Struktura zprávy 
 

• Práce na rybochovných objektech 
 
1. Sádky + líheň 
2. Chovné rybníky 
3. Rybářské revíry 

 

• Hospodářská výroba 
 
1. Sádky + líheň 
2. Chovné kapiláry 
3. Chovné rybníky 

  
 



• Evidence úlovků 
 

1. Mimopstruhové revíry  
2. Pstruhové revíry 

Práce na rybochovných objektech sádky + líheň 
Zhotovení nového chodníku u vstupu na sádky 
 

� Práce na rybochovných objektech sádky + líheň 
 

1. Oprava manipulační plochy mezi bazény 
2. Zbudování přístřešku pro skladování dřeva 
3. Výměna výpustního zařízení na sádce č. 3 

• demontáž stávajícího železného požeráku 

• instalace nového betonového dvouřadého požeráku 

• oprava tarasu a bortu 

• zhotovena nová prkýnka, mřížka, uzamykatelný poklop 
 

� Práce na rybochovných objektech rybníky 
 

1. Střela 1 
 

• oprava sjezdu 

• dezinfekční vyvápnění dna 

• zbudování vydávací lávky s punktovacími kolíky 

• vysečení příbřežních porostů 
 

2. Pustý 
 

• prořezávka náletových dřevin 

• vyčištění vývařiště a odpadní stoky 

• vysečení příbřežních porostů 
 

3. Poříčí – V Jamách 
 

• údržba areálu V Jamách 

• prořezávka hrází rybníčků 

• dezinfekční vyvápnění rybníčků 

• Práce na rybochovných objektech rybníky  
 

4. Sedlo 2 
 

• vyhrnutí sedimentů 

• navýšení hráze 

• zbudování nového BP 
 

5. Ostatní chovné rybníky 
 

• sezónní údržba 

• sečení hrází a BP 
 
 
 



� Práce na rybochovných objektech revíry 
 

1. Pískovna Slaník (Otava 4 B) 
 

• oprava poškozené informační tabule 

• prořezávka 

• sečení a údržba areálu 
 

2. Ichtyologický průzkum Novosedelský p. a Volyňka 1 
 

• společnost Boleco ČR ve spolupráci s ČRS 

• září 2014, zmapování výskytu raných stádií ryb 

• potvrzen výskyt: mihule potoční (všechny vývojová stádia), 
střevle potoční, pstruh obecný, lipan  
 

� Hospodářská výroba - sádky + líheň 
 

1. Mník jednovousý 
 

• dovezeno 100 tis. ks Mn0  z líhně Borová Lada 

• odchov rybníček v Pořičí  (březen-červen) 

• potrava: nálevníci, zooplankton 

• výlovek:   6 500 ks plůdku Mn v Ø velikosti 5cm 

• vysazení:  Otava 4, 

• distribuce do dalších MO v rámci ČRS 
   
 

2. Štika obecná 
 

• dovezeno 50 tis. Š0 z umělé líhně Nové Hrady 

• odchov Šr  na sádce č. 1, vysazeno 25 tis. ks Š0 

• odchov Š1  na rybnících Sedlo a Pustý, vysazeno 25 tis. ks Š0 

• potrava: tříděný zooplankton 

• výlovek sádka:  7 500 ks Šr v Ø velikosti 5cm 
• výlovek rybníky: cca 400 ks Š1,vysazeno do MP revírů 

 
 

3. Candát obecný 
 

• poloumělý výtěr vlastních Cagen na sádce č. 2  

• použita hormonální stimulace ♀♀ kapří hypofýzou dávka 3 mg/kg 

• výtěr na 10 ♂♂ a 12 ♀♀, na výtěrová hnízda 10 ks 

• 2 hnízda s jikrami v očních bodech přendána na sádku č.1 

• ostatní hnízda ponechána na sádce č.2 a převezena na rybníček 
v Pořičí 

• odchov na přirozené potravě (tříděný zooplankton) po dobu 8 
týdnů do velikosti cca 4-6 cm 

• odlov pod hrází  

• výlovek : 12 000 ks vysazeno do MP (Otava 3, 4, 4B), ostatní 
cca 2 000 ks vysazeno do chovných rybníků 

• výlovek Pořičí:  1 200 ks Ca1 



    
4. Parma říční 

 

• odlov generačních ryb => soutok Volyňky s Otavou 

• použití el. agregátu + zátahový sítí 

• odlov ve spolupráci s SRŠ a MO ČRS Písek 

• celkově získáno 24 ks generačních ryb, 10♀♀ a 14♂♂ 
• vytřeno 3♀♀ a 6 ♂♂ 
• získáno cca 50 tis. ks jiker 
• inkubace cca 4 dny v zugských lahvích 

• vykulený plůdek přepuštěn na žlaby, po rozplavání přesazen do 

• zemního rybníčku 

• odchov plůdku na přirozené potravě po dobu cca 4 měsíců 
• výlovek: 6 000 ks Pa 1  ve velikosti cca 8 cm, vysazeno do MP 

• (Otava 2,3,4) 
 

5. Kapr obecný 
 

• dovezeno embryo ze Školního pokusnictví  Vodňany 

• v počtu 30 000 ks K 0 => polointenzivní odchov na sádce č 3. 
S maximálním využitím přirozené potravy 

• odchov po dobu 6 týdnů => výlovek cca 15 000 ks K r v 
• hmotnosti 1,5 dkg => další odchov Jetišov (plánovaný výlov 

jaro 2015 

• generační ryby 30 ks v poměru 9 ♀♀ a 21 ♂♂ přirozený výtěr 
Jetišov 

• maximální využití přirozené potravy + přikrmování šrotem a 
granulemi 

• plánovaný výlov jaro 2015 
 

6. Lipan podhorní 
 

• dovezeno 15 tis. Li 0  z líhně Borová Lada 

• vysazeno do přírodního koupaliště v Dravkově 

• potrava: zooplankton, odtučněné granule pro Pd 

• odchov plůdku probíhal cca 5 měsíců 
• výlovek 3 000 ks Li 1 ve velikosti cca 12 cm 
• vysazení : 1 500 ks Volyňka 1 

1 500 ks Otava 4 
 

7. Sumec velký 
 

• dovezeno 10 tis. ks Su z umělé líhně VÚRH Vodňany 

• odchov probíhal na sádce č.1, z maximálním využitím přirozené 

• potravy, po dobu 6 týdnů 
• výlovek: 2 700 ks Su r ve velikosti cca 8 cm 
• vysazení: 500 ks Otava 4 

  2 200 ks distribuce v rámci JčÚS 
 
 
 



� Hospodářská výroba - chovné kapiláry 
 

• dovezeno 30 tis. Pok z líhně Husinec 

• odchov:  Mačický, Smiradický, Novosedelský potok 

• odlov elektrickým agregátem 

• výlovek:  1700 ks Po1-2 

• vysazení:  Volyňka 1 
        Novosedelský potok 
 

� Hospodářská výroba – rybníky 
 

• hlavní chovaným druhem kapr obecný 

• vedlejší druhy ryb: lín obecný, amur bílý, tolstolobik bílý, 
štika obecná, candát obecný, cejn velký, bílá ryba, okoun 
říční, sumec velký atd. 

• polointezivní chov : využití přirozené potravy + jaderná 
krmiva, řepka (přikrmování 2-3xtýdně) 

• zkrmeno: cca 300 q obilí + 150 q řepky + 50 q krmné směsi 
 
(tabulková část v samostatném dokumentu) 

 
Děkuji za pozornost. 
 
 

5) Zpráva komise pro přejímku rybích násad 
Zprávu přednesl pan Ladislav PEŠEK. Ve zprávě shrnul práci komise a potvrdil, že údaje uvedené 
hospodářem MO souhlasí. 
 

6) Zpráva dozorčí komise 
Zprávu přednesl Ing. Bedřich ERHART 
Její celé znění: 
 
Zpráva o činnosti Dozorčí komise MO ČRS Strakonice za r. 2014 
 
Kontrolní a revizní činnost: 
 

• Dozorčí komise se po svém zvolení účastnila při předávání písemností, 
dokumentace a inventáře novému výboru. 

• Zástupce Dozorčí komise se pravidelně účastnil schůzí výboru MO. 

• Kontrola rybářských závodů ke 120. výročí založení organizace – 
závody byly organizačně připraveny i zvládnuty dobře. 

• Při inventuře hmotného majetku nebyly shledány nedostatky, evidence 
se shoduje se skutečností. 

• Při revizi účetnictví bylo konstatováno, že účetnictví je vedeno v 
souladu s příslušnými zákony. Hmotný i nehmotný majetek je řádně 
inventarizován a evidován. Karty rybníků jsou vedeny řádně a jsou na 
nich evidovány jak náklady, tak i výnosy. 

• Kontrolou hospodaření byl ověřen účetní zisk roku 2014 ve výši 184 
598,- Kč. 

• Kontrola návrhu rozpočtu na r. 2015. Rozpočet byl sestaven s ohledem 
na hospodářský výsledek r. 2014 a byly vzaty v úvahu známé plánované 



výdaje. Je předpokládán zisk ve výši 110 tis. Kč při nákladech 2 100 
tis. Kč a výnosech  2 210 tis. Kč. 

 
Řešení přestupků a kárná opatření: 
 

• V roce 2014 byly řešeny celkem 3 přestupky s uložením trestů v trvání  
8, 6 a 3 měsíců. 
 
DK MO ČRS Strakonice dnešní členské schůzi navrhuje: 
 

1. Schválit účetní závěrku. 
 

2. Schválit návrh rozpočtu na rok 2015 v celkovém objemu 2 100 tis. Kč 
nákladů proti 2 210 tis. Kč výnosů. 

 
3. Doporučuje převedení účetního zisku roku 2014 ve výši 184 598,- Kč do 

zarybňovacího fondu. 

 
 

7) Zpráva o činnosti odboru mládeže 
Zprávu přednesl Mgr. Zdeněk GRACÍK 
Její celé znění: 
 
Zpráva o činnosti odboru mládeže MO ČRS Strakonice 
 

V posledních letech se potýkáme s menším zájmem dětí o rybářský 
sport. Rozhodli jsme se tedy pro zásadní změnu v organizaci kroužků pro 
děti. Převedli jsme celou agendu z Domu dětí a mládeže na naší organizaci. 
Kroužky nyní probíhají v prostorách kanceláře, kde je dostatečné zázemí a 
náklady na kroužek se tak pro zájemce snížily na polovinu. Předpokládáme, 
že tato změna přispěje k větší dostupnosti kroužků, a tím ke zvýšení počtu 
mladých rybářů. Do tohoto kroužku chodí letos 18 dětí. 

Další novinkou je zavedení kroužku pro dojíždějící děti, pro které 
není jednoduché se každý týden do Strakonic a zpět bez problémů dostat. Pro 
tyto děti je kroužek nastaven na pět setkání za rok. Kroužek se letos bez 
problémů naplnil a navštěvuje ho 10 dětí. 

V dalším, tentokrát odborně zaměřeném kroužku se děti připravují na 
prestižní soutěž Zlatá udice, ve které bychom se tímto chtěli alespoň 
částečně navrátit na pozice dávno ztracené. Byly doby, kdy naše organizace 
pravidelně několik let po sobě obsazovala medailové pozice. Poslední roky 
bojujeme většinou marně o předposlední příčku. 

Termíny závěrečných zkoušek pro děti jsou stanoveny na 25. března a 
náhradní termín na 6. května, vždy od 16 hod v kanceláři. 

Od letošního roku jsme se také rozhodli udělovat úspěšným mladým 
rybářům odznaky rybářské odbornosti. Mají tři stupně a ten nejnižší, 
bronzový, uděluje místní organizace na základě splnění předepsaných 
podmínek. Jedná se například o dvouletou docházku do kroužku, prokázané 
znalosti, úspěšnou účast na soutěžích. Za loňský rok bych rád tímto 
odznakem ocenil Tomáše Komrsku. Tomáš splnil všechny podmínky pro získání 
tohoto odznaku a svůj nárok na něj potvrdil i vítězství v dětských 
rybářských závodech na Slaníku, kde suverénně přechytal ostatní soutěžící. 
Vzhledem k jeho nemoci prosím o převzetí odznaku jeho vedoucího Vojtu 
Jungvirta. Ocenění předá hospodář/předseda… 



Každoročně pro mladé rybáře pořádáme letní tábor. Letos to bude 
potřetí, kdy pojedeme do rekreačního zařízení Oslov u přehrady Orlík. Tábor 
je už nyní naplněn a beru pouze zájemce o místo případného náhradníka. 

V květnu loňského roku jsme při příležitosti 120. výročí pořádali 
rybářské závody pro děti. Zúčastnilo se 49 dětí. První místo obsadil již 
zmiňovaný Tomáš Komrska, který nachytal více než 13 metrů ryb. Druhé místo 
si výkonem 941 cm zajistil Vít Rejžek a bronzový stupínek obsadila Adéla 
Vlková s výkonem 655 cm. Kategorie 16-18 let je už dlouhá léto touto 
věkovou skupinou opomíjena, a jakoby tím předznamenávala zájem dospělých. 
Tento se sešli pouze tři zájemci, z nichž se jako nejlepší rybář ukázal 
Štěpán Plučár, který nachytal přes 10 metrů ryb. Letos bychom chtěli 
rybářské závody pro děti uspořádat 8. května na Střele. 

Musím ještě pochválit naše juniory, kteří v lovu ryb na umělou mušku 
získali….  

Pro naši činnost se snažíme čerpat i finanční prostředky mimo 
rozpočet místní organizace. Každý rok vyřizujeme dotaci ministerstva 
školství, mládeže a tělovýchovy na zmíněný letní tábor. Dále se snažíme 
využívat dotace od Rady Českého rybářské svazu na pravidelnou činnost 
kroužků, případně jednorázové akce. V letošním roce budeme nově žádat o 
podíl z dotace od Českého olympijského výboru. 

Dalším opatřením, jak neztrácet mladé rybáře je návrh na snížení 
brigádnické povinnost o polovinu pro mládež ve věku 16 let, jde tedy o 
první rok, kdy již dítě přestává být dítětem. To mimo jiné znamená vyšší 
členský příspěvek, vyšší cenu za povolenku a do toho všeho zavedení 
brigádnické povinnosti.    

Před koncem své zprávy bych se chtěl vrátit do roku 2000, kdy byl 
rozhodnutím členské schůze schválen Klubu sportovních rybářů, jehož jsem 
předsedou, příspěvek ve výši 50 000 Kč na nákup pozemku v Horním Poříčí pro 
zbudování táborové základny. Chtěl bych vás informovat, že pozemek je 
pravidelně udržován a mládeží využíván. Dokonce se nám s využitím 
prostředků, které generuje pořádání rybářského plesu, podařilo vlastními 
silami na pozemku postavit klubovnu. Na stavbě bylo zdarma odpracováno přes 
1500 hodin, největší zásluhu na této akci má pan Koch, jemuž bych chtěl 
tímto poděkovat.  

Na závěr bych ještě chtěl poděkovat všem našim vedoucím za jejich 
obětavou práci a popřát jim do dalšího roku mnoho sil. 

 
 Mgr. Zdeněk Gracík 

 vedoucí odboru mládeže 

 

8) Zpráva o finančním hospodaření Místní organizace za rok 2014 a návrh rozpočtu Místní 

organizace na rok 2015 
Zprávu přednesl ekonom MO, Ing. Patrik MAREŠ. 
Její celé znění: 
 
Finanční zpráva MO ČRS Strakonice 2014 
 
Na počátku zdaňovacího období 2014, tj. k 1.1.2014 měla ČRS MO Strakonice 
k dispozici peněžní majetek ve výši 92 tis. Kč, z toho 89 tis. Kč na 
bankovních účtech. Celkové výnosy za rok 2014 dosáhly částky 1.901 tis. Kč 
(v rozpočtu na 2014 plánováno 1.550 tis. Kč) a celkové náklady včetně 
odpisů dosáhly částky 1.716 tis. Kč (v rozpočtu na 2014 plánováno 1.550 
tis. Kč). Hospodářský výsledek za rok 2014 je tedy účetní zisk ve výši 185 
tis. Kč (184.598,- Kč). Hospodářský výsledek již obsahuje odpisy 
dlouhodobého majetku (93 tis. Kč) a zůstatkovou cenu dlouhodobého prodaného 



majetku (117 tis. Kč) - ty nejsou peněžním výdajem, ale zdrojem organizace. 
Po přičtení odpisů je tedy výsledek organizace peněžní zisk ve výši 395 
tis. Kč.   
Na konci zdaňovacího období 2014, tj. k 31.12.2014 měla ČRS MO Strakonice 
k dispozici finanční majetek ve výši 620 tis. Kč, z toho 616 tis. Kč na 
bankovních účtech. Peněžní majetek organizace se za účetní období 2014 
zvýšil o 528 tis. Kč. ČRS MO Strakonice nedluží žádné závazky JčÚS ČRS a má 
k 31.12.2014 zaplacené členské známky na rok 2015 ve výši 244.750 Kč (ty 
budou vybrány až v průběhu 2015).  Zásoby komorovaných ryb k 31.12.2014 
činí 324 tis. Kč (k 31.12.2013 činily 330 tis. Kč).   
Celková účetní hodnota majetku (aktiv) ČRS MO Strakonice na začátku období 
2014 činila 4.620 tis. Kč a na konci období 2014 činila 4.957 tis. Kč. 
Vlastní zdroje organizace jsou k 31.12.2014 ve výši 4.703 tis. Kč a cizí 
zdroje ve výši 254 tis. Kč z toho 27 tis. Kč závazky z mezd a 181 tis. Kč 
jsou výdaje příštích období (násady a krmení spotřebované ve 2014 a 
vyfakturované od dodavatelů až ve 2015).  
Účetní zisk ve výši 184.598,- Kč bude dle návrhu výboru převeden do fondu 
zisků z minulých let – zarybňovacího fondu (zůstatek k 31.12.2014 před 
zaúčtováním zisku činí 1.987 tis. Kč). 
 
Hlavní položky nákladů a výnosů 2014 
Spotřeba materiálu celkem 696 tis. Kč, z toho 403 tis. Kč spotřeba rybích 
násad (z toho 163 tis. Kč vánoční ryby), 59 tis. Kč spotřeba krmiv, DKP 24 
tis. Kč, 44 tis. Kč spotřeba PHM a spotřeba mládež (letní tábor) 68 tis. 
Kč. 
Spotřeba energií celkem 6 tis. Kč. 
Opravy 69 tis. Kč, z toho 65 tis. Kč opravy rybochovných zařízení. 
Služby celkem 239 tis. Kč, z toho 79 tis. Kč nájem provozní kanceláře a 65 
tis. Kč nájem rybníky a ostatní (sál, vývěska), 10 tis. Kč pojištění, 26 
tis. Kč účetnictví, 8 tis. Kč dopravné a 18 tis. Kč telefony a internet.  
Mzdové náklady včetně odvodů pojistného 442 tis. Kč 
Ostatní náklady 30 tis. Kč – ostatní provozní náklady- 6 tis. Kč, zlevněné 
povolenky 20 tis. Kč a daň z nemovitostí 4 tis. Kč 
Odpisy DM 93 tis. Kč a zůstatková cena prodaného majetku  117 tis. Kč. 
Tržby za ryby 651 tis. Kč – z toho 558 tis. Kč ryby JčÚS ČRS. 
Tržby za prodej vánočních ryb 281 tis. Kč 
Tržby za služby (za revíry, dopravu a práci) celkem 27 tis. Kč. 
Saldo aktivace ryb (přírůstky a úbytky) celkem 10 tis. Kč. 
Provozní výnosy celkem 116 tis. Kč, z toho výnosy z letního tábora mládeže 
38 tis. Kč. 
Přijaté členské příspěvky a příspěvky za brigády celkem 526 tis. Kč, z toho 
příspěvky za brigády 284 tis. Kč. 
Přijaté dotace celkem 192 tis. Kč, z toho dotace na zarybnění 182 tis. Kč, 
dotace na mládež  10 tis.Kč.  
Tržba za prodej dlouhodobého majetku (pozemky Smiradice) 98 tis. Kč. 
 
Zpracováno dne 26.2.2015   
     Ing. Patrik Mareš – ekonom MO ČRS Strakonice 
 

 

 

 



Rozpočet 2015 

 

  
v tis. Kč účet v tis. Kč 

účet Náklady 
rozpočet 

2015 601,1 Výnosy 
rozpočet 

2015 

501,01 Spotřeba rybích násad 280 601,11 Tržby za ryby 600 

501,011 Spotřeba ryb vánoce 170 602,1 Prodej Vánočních ryb 290 

501,02 Spotřeba krmiv 120 602,2 Tržby za přepravu 10 

501,04 Spotřeba PHM auto 45 602,9 Tržby za revíry 5 

501,05 Spotřeba závody mládež 10 649,2 Tržby za práci 15 

501,06 Spotřeba kancelář 25 649,9 Výnosy ze závodů mládež 1 

501,07 Spotřeba rybochovná zařízení 15 649,91 Ostatní výnosy 20 

501,09 Spotřeba PHM křovinořez, pila 1 649,4 Ostatní mládež  20 

501,1 Spotřeba mládež 86 684,1 Poplatky za letní tábor mládeže 40 

501,11 DKP 70 684,2 Příspěvky dospělí 220 

502,1 Energie 10 684,3 Příspěvky mládež 3 

511,1 Opravy auta 20 684,4 Příspěvky děti 4 

511,3 Opravy rybochovných zařízení 100 684,5 Příspěvky brigády 280 

511,9 Ostatní opravy Sádky 80 649,8 Příspěvky zápisné 25 

512,1 Cestovné ostatní - mládež 8 649,6 Dotace mládež 17 

512,2 Cestovné k rybníkům   649,7 Dotace na zarybnění 130 

513 Náklady na reprezentaci 20 641 Dotace Vydra 90 

518,011 Telefon a internet 20   Prodej DM (Smiradice) 390 

518,021 Poštovné 2   

518,031 Nájemné kancelář 85   

518,032 Nájemné  rybníky 55   

518,041 Dopravné 10   

518,051 Pojištění 10   

518,061 Poplatky bankám 1   

518,081 Posudky odborné, znalecké 5   

518,9 Ostatní služby 60   

521 Mzdové náklady 320   

521,01 Odměny rybářské kroužky 16   

524 Zákonné sociální pojištění 60   

524,1 Zákonné zdravotní pojistění 25   

548 Ostatní provozní náklady 8   

541 Prodej DM (SMIRADICE) 243   

549,2 Poskytnuté zlevněné  povolenky 30 2 160     

NÁKLADY  2 010 VÝNOSY  

odpisy 90 aktivace ryb 50 

Náklady celkem 2 100 Výnosy celkem 2 210 

tis. Kč 

Hospodářský výsledek - zisk 110  
 
 

  



9) Zpráva očinnosti rybářské stráže 
Zprávu přednesl  p. Zdeněk VOJÁČEK 
Její celé znění: 
 
        Zpráva o činnosti rybářské stráže za rok 2014 
 
V roce 2014 pracovalo pro naši MO 18 členů rybářské stráže. Jako každý rok 
jsme se potýkali se stejnými přestupky. 
Povinností každého rybáře před započetím rybolovu je seznámit se s bližšími 
podmínkami pro daný revír. Potom se nemůže stát, že rybář při lovu brodí 
v únoru v Katovicích. Na pískovně Slaník dodnes rybáři píší staré číslo 
revíru. 
Špatně se zapisují ušlechtilé ryby do úlovkového lístku. To samé platí i o 
bílé rybě. 
Úlovkový lístek není majetkem rybáře, ale má ho pouze propůjčen. Je tedy 
nepřípustné přepisování, škrtání a nečitelné zápisy. 
V letošním roce se budeme navíc přísněji zaměřovat na šetrné zacházení 
s ulovenou rybou. Vidět rybáře, který táhne ulovenou rybu po břehu, místo 
aby použil podběrák je otřesné. Stejně tak přechovávat rybu ve vezírku 
nepřiměřeně dlouhou dobu nebo ji nechávat na návětrné straně tlouci se o 
břeh. Bude se řešit okamžitým odebráním povolenky a dalším šetřením v MO. 
Další věcí, které se budeme více věnovat, je pořádek na lovném místě. 
Udržování pořádku není sice v zákoně, ale je to povinnost rybáře podle 
bližších podmínek rybářského práva. Výmluva rybáře, že nepořádek neudělal 
je tedy zbytečná. 
Chtěl bych požádat všechny poctivé rybáře o spolupráci s RS. Každý jistě 
máte telefonní číslo na některého člena RS nebo na některého člena výboru. 
Pokud uvidíte  cokoli, co je proti rybářskému řádu, nebojte se a zavolejte. 
Budeme  rádi za každé upozornění. 
Chtěl bych uvést dva členy RS a poděkovat jim za jejich příkladnou práci 
v naší MO. Jedná se o pány Jaroslava Švehlu a Rostislava Švelcha. 
Nakonec bych vás chtěl seznámit s odstřelem kormoránů. V loňském roce se mi 
podařilo kontaktovat všechny myslivecké spolky které mají v honitbě Otavu 3 
a 4  nebo naše rybochovná zařízení. Všichni byli ochotni nám pomoci 
s přemnoženým kormoránem. Ve spolupráci s ing. Keprem jsme uzavřeli dohody 
s těmito organizacemi a spolupráce funguje na dobré úrovni. 
 
 
 
 

 
 

10) Volba komise pro přejímku rybích násad 
Komise pro přejímku rybích násad byla zvolena ve složení: 
p. KOVAŘÍK  Josef, p. PEŠEK  Ladislav, p. NOVOTNÝ  Rudolf 
 
 

11) Volba delegáta na územní konferenci 
p. Martina VLKA  jako delegáta na konferenci JčÚS. 
Náhradníkem bude p. Petr VRÁNA. 
 
 
 
 



12) Diskuse 
 

o V diskusi vystoupili p. MAREK, p. HEJTMÁNEK, p.VLK, p. VRÁNA, p. KUČERA, p. 
NOVOTNÝ, p. NEJEDLÝ, p. BRABEC. Nosným tématem diskuse byla debata o zrušení, 
či zachování sportovního úseku na revíru OTAVA 4. p. HEJTMÁNEK podal návrh 
usnesení aby se sportovní úsek otevřel dalším rybolovným technikám. Návrh usnesení 
nebyl hlasováním členskou schůzí schválen. 

o p. HOLMAN podal žádost o zrušení zákazu rybolovu na mlýnské stoce. Odpověděl  
p. VLK. Zákaz rybolovu na mlýnské stoce zůstane zachován. 

 

13) Přestávka 
 

 
14) Usnesení Výroční členské schůze 2015 

 
Návrhová komise sestavila návrh usnesení. S návrhem přítomné seznámil p. Petr VRÁNA 
Text přijatého usnesení: 
 

1) Členská schůze schvaluje 

a) Zprávu o činnosti organizace za rok 2014 a zprávu o plnění usnesení VČS roku 2014. 
b) Zprávu hospodářského odboru za rok 2014. 
c) Účetní závěrku za rok 2014 včetně převedení zisku ve výši 184 598,- Kč do zarybňovacího 

fondu. 
d) Rozpočet na rok 2015. 
e) Zprávu komise pro přejímku rybích násad za rok 2014. 
f) Brigádnická povinnost je stanovena na 10 hodin. Hodinu lze nahradit finančně (1 hod = 

100 Kč). Krmení se náhradou za brigádu nepřijímá! Nevyčerpané hodiny se 
automaticky převádějí do dalšího roku. Člen může převést na jiné členy maximálně 20 
hodin za jeden kalendářní rok. Brigádnická povinnost kategorie Mládež – 16 – 18 let je 
stanovena na 5 hodin. 

Od brigádnické povinnosti jsou osvobozeny ženy, děti do 15 let, držitelé průkazů ZTP/P, 
invalidní důchodci 3. stupně a starobní důchodci nad 65 let. Invalidní důchodci 1. a 2. 
stupně a držitelé průkazů ZTP, TP platí 200 Kč. Ve výjimečných případech je možné o 
zproštění pro daný kalendářní rok požádat výbor MO. 

Tímto se ruší veškerá usnesení VČS z minulých let týkající se brigádnické povinnosti. 

g) Ruší se veškerá usnesení VČS z minulých let týkající se výdeje povolenek zdarma. 

 
2) Členská schůze bere na vědomí 

 
a) Zprávu dozorčí komise za rok 2014. 
b) Udělení odměn. 

 
3) Členská schůze volí 

 

a) Komisi pro přejímku rybích násad ve složení:  
p. KOVAŘÍK  Josef, p. PEŠEK  Ladislav, p. NOVOTNÝ  Rudolf 

 
 

 



4) Členská schůze navrhuje 
 

a) p. Martina VLKA  jako delegáta na konferenci JčÚS. 
Náhradníkem bude p. Petr VRÁNA. 

 
5) Členská schůze ukládá 

 
a) výboru MO projednat přednesené diskusní příspěvky a podat potřebná vysvětlení členům 

do 2 měsíců od konání členské schůze. 
b) výboru MO zveřejňovat na internetu nasazení ryb do revírů.  
c) Výboru předat JčÚS podnět k úpravě zákazu brodění v revíru Otava 4 a to již od 1.12. do 

31.5. následujícího roku s platností od r. 2016. 
 

 

15) Ukončení Výroční členské schůze 
Vzhledem k vyčerpání všech bodů programu Mgr. Gracík Výroční členskou schůzi ukončil a popřál 
všem přítomným členům hodně rybářských úspěchů.  
 
Schůze ukončena v 11:35 hod. 

 
Zapsal a sestavil Petr Vrána 

Schválil Martin Vlk 


